
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2007-03-15, § 28 

 
 Tid: 8 mars 2007 kl 16.00 – 16.12 
   
 Plats: Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 19 mars 2007 
  

 
 
Joakim Larsson   Carin Jämtin 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Joakim Larsson (m), ordf 
Carin Jämtin (s), vice ordf 
Gulan Avci (fp) 
Kerstin Gustavsson (m) 
Emilia Hagberg (mp)                   §§1-12 och §§14-29 
Ann-Margarethe Livh (v) 
Carl Viktor Skårman (m) 
Sören Swärd (m) 
Jan Tigerström (m) 
Mustafa Tümtürk (s) 

 
Ersättare 

 Claes Fleming (fp) 
Per Hallberg (m) 
Lotten von Hoffsten (v) 
Bo Holmberg (s) 
Göran Kindvall (m)                    tjänstgörande 
Linda Lindgren (s)                      tjänstgörande 
Margareta Malm (s) 
Christer Mellstrand (c)               §13 och §29 
Kenneth Nilsson (s)                    tjänstgörande 
Torkel Tigerschiöld (mp) 

  
 

Tjänstemän 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Gunnar Jensen, Petra 
Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt borgarrådssekreteraren från roteln Thomas 
Andersson. 
 
 



  

Ordförande Joakim Larsson hälsade Göran Kindvall, ny ersättare för (m) välkommen 
till nämnden. 
 
 

 
 § 28 

Miljöbedömning av snöhantering och snöbortforsling i Stockholm. Remiss från 
trafiknämnden 
Dnr M2006-660-02220 
Protokollsutdrag 
 
Exploateringsnämnden hade den 19 februari 2007 avgivit tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Exploateringsnämnden godkänner och överlämnar utlåtandet till trafik- och 
 renhållningsnämnden som svar på remissen. 
 
Yrkanden 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ledamoten Emilia Hagberg (mp) och ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) yrkade 
bifall till förslag som redovisas i bilaga L1. 
 
Beslut 
Exploateringsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden i enlighet 
med kontorets förslag: 
 
 Exploateringsnämnden godkänner och överlämnar utlåtandet till trafik- och 
 renhållningsnämnden som svar på remissen. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverade sig ledamoten Emilia Hagberg (mp) och ledamoten Ann-
Margarethe Livh (v) med hänvisning till sitt yrkande. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Carin Jämtin m fl (s) avgav ett särskilt uttalande enligt bilaga L2. 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Åse Geschwind 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

 
   Tillhör § 28, bilaga L1  

 
Exploateringsnämnden 2007-03-08 

 
Tillhör ärende nr 28 
 
Miljöbedömning av snöhantering och 
snöbortforsling i Stockholm. Remiss 
från trafiknämnden 
 
Emilia Hagberg (mp) 
Ann-Margarethe Livh (v) 

 
 
 
 
Förslag till beslut 
Exploateringsnämnden beslutar 
 
Att nämnden uttalar att det inte är acceptabelt med fortsatt tippning av 
förorenad snö i Riddarfjärden eller saltsjövikarna 
 
Att i övrigt anföra följande: 
 
Det kan med tanke på föroreningshalten i snömassorna inte vara acceptabelt 
med fortsatt tippning av förorenad snö i Riddarfjärden eller 
saltsjövikarna. Det måste gälla både snö från innerstaden och snö från 
kranskommunerna. 
 
Efter lång tid har nu ett arbete med att hitta alternativ äntligen, med 
miljömiljardens hjälp, kommit igång. Detta bör slutföras med den tydliga 
ambition att uppnå gällande regler och inte dumpa i vattendrag. Ett större 
kyllager i bergrum i Värtan där det även kan utvinnas fjärrkyla vore en 
modern lösning där staden använder snön som resurs.  
 
 
    

 



  

 
 

   Tillhör § 28, bilaga L2  
 

Exploateringsnämnden 2007-03-08 
 

Tillhör ärende nr 28 
 
Miljöbedömning av snöhantering och 
snöbortforsling i Stockholm. Remiss 
från trafiknämnden. 
 

 Carin Jämtin m fl (s) 
 
 
 
 
 
 
 
Särskilt uttalande 
Vi delar i huvudsak den bedömning som kommer till uttryck i tjänsteutlåtandet. Den 
viktigaste uppgiften för staden måste vara att minska miljöbelastningen så mycket som 
möjligt i samband med vinterväghållningen. Att komma tillrätta med tippningen av 
förorenad snö i Riddarfjärden och Östersjöns havsområden är nödvändigt. Det är inte 
rimligt att i längden belasta dessa känsliga havsmiljöer på det sätt som skett. 
 
Vi vill också understryka vikten av att landdeponier sprids ut och inte koncentreras på 
en plats eller i en del av staden. En jämn fördelning innebär både mindre trafikarbete 
och en jämnare fördelning av den miljö- och trafikbelastning som vinterväghållningen 
med nödvändighet ger upphov till. 
 
 
 
 
 
 
 


